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 بازدید کارشناسان 
 بانک توسعه صادرات ایران 

از نمایشگاه اکسپو 2024
همزمان با برگزاری ششــمین نمایشگاه توانمندی 
های صادراتی کشــور در تهران، کارشناسان بانک 
توســعه صادرات ایران با هــدف معرفی خدمات و 
تسهیلات این بانک به صادرکنندگان در نمایشگاه 

حضور یافتند.
کارشناســان این بانک بــا هدف توســعه تعامل 
بــا جامعه صادراتی کشــور و اســتفاده از ظرفیت 
نمایشگاه اکســپو با بازدید از غرفه های نمایشگاه 
با مدیران صنایع مختلــف، پیرامون ظرفیت های 
بانک توســعه صادرات ایران برای حمایت و توسعه 
فعالیت های صادراتی به طور مستقیم گفتگو کردند. 
کارشناسان بانک در این بازدید ضمن معرفی طرح 
الماسان بانک، سیاست ها و برنامه  های بانک را در 
حوزه منابع، مصارف و بانکداری شرکتی را تشریح 
می کردنــد همچنین خدمات و حمایت های مالی 
بانک از صادرات دانش بنیان را به مسئولان شرکت 
های حاضر در نمایشــگاه توضیح دادند.ششــمین 
نمایشــگاه توانمندی های صادراتی کشــور هشتم 
تا دوازدهم اردیبهشــت ماه جاری در محل دائمی 

نمایشگاه های تهران برقرار است.

 تکرار تجربیات موفق تأمین مالی
بانک صادرات ایران برای صنعت خودرو
مدیرعامــل بانک صادرات ایران در نشســت هایی 
جداگانــه بــا مدیران عامــل و مدیران ارشــد دو 
خودروساز بزرگ کشور، برای استفاده از تجربیات 
تخصصی ایــن بانک در تأمین مالی صنعت خودرو 

به هم اندیشی پرداختند.
محسن ســیفی در دیدار با محمدحسن محمد زاده، 
مدیرعامل شــرکت ایران خودرودیــزل و همچنین 
دیدار با علیمردان عظیمی، مدیرعامل ایران خودرو، 
ضمن تشــریح توانمندی های این بانــک در زمینه 
تجربه موفق همکاری و شــیوه های تخصصی تأمین 
مالی صنعت خودرو کشــور، برای توسعه همکاری و 
تحقق اهداف منویات مقام معظم رهبری در »جهش 
تولید با مشارکت مردم« و همچنین کمک به تعمیق 
داخلی سازی و افزایش تولید محصولات این شرکت ها 
اعلام آمادگی کرد.او توســعه همکاری، تســریع و 
تســهیل ارائه خدمــات مالی نقــدی و غیرنقدی و 
تجربیات ویژه و الگوی موفق بانک برای حل مشکلات 
تأمیــن مالی زنجیره تأمین ســایر خودروســازان و 
قطعه ســازان کشور در بانک صادرات ایران را تشریح 
و تبیین و کمک به تولید با اســتفاده از ظرفیت های 
شعب داخلی و خارجی بانک را مورد تاکید قرار داد.
ســیفی گفت: بانک صادرات ایران به عنوان یکی از 
بانک های اصلی کشــور، از سال های گذشته در کنار 
خودروســازان کشور بوده و اکثر خودروسازان کشور 
با بانک صادرات ایران تعامل مناسبی داشته و دارند.
مدیرعامل بانک صادرات ایران با تاکید بر اینکه بدنه 
کارشناســی و ارکان بانک، تجربه و شناخت دقیقی 
از شرایط فعالیت خودروســازان کشور دارند، افزود: 
در بخش های اعتباری و طــرح و برنامه بانک، برای 
طراحی محصولات ویــژه، تجربه های موفقی وجود 
دارد و این شــناخت موجب می شــود که سرعت و 
کیفیت ارائه خدمات مالی و بانکی به این صنعت روز 
به روز بهتر شود و امروز با افتخار، همکاری مطلوبی با 

خودروسازان و قطعه سازان کشور داریم

 حمایت بانك صنعت و معدن
از صنعتگران و كارآفرینان كشور 

حمیــد عباســیان همزمان با برگزاری نمایشــگاه 
توانمندی هــای صادراتی با بازارهــای بین المللی 
)ایران اکســپو 2024(  از آمادگــی بانک صنعت و 
معدن به منظور استفاده از روش های جدید تأمین 
مالی به عنوان جایگزین روش های ســنتی  از قبیل 
قبول رکن ضامن جهت انتشار اوراق مالی اسلامی 
)صکوک( در بازار سرمایه و روش های متنوع تأمین 
مالی زنجیره تولیــد )SCF(  جهت ارائه خدمات به 

صنعتگران و کارآفرینان سخن گفت.
عباسیان ضمن بیان مطلب فوق اظهار داشت: نظام 
بانکی ســهم غالب تأمین مالی بنگا ه های اقتصادی، 
صنایع کوچک و متوســط، خانوار هــا، نظام تأمین 
اجتماعــی و ... را بــه عهده دارد که این امر فشــار 
را بر شــبکه بانکی افزایش داده اســت.وی افزود: از 
سوی دیگر، با اعمال سیاست های انقباضی از سوی 
 نهاد های سیاســتگذار و با منضبط  کردن موسسات 
مالی، تلاش می شــود تا تــورم کاهش یابد که این 
امر موجب کاهش امکان اعطای تســهیلات توسط 
موسســات مالی شــده و به همین دلیل توســعه 
ابزار هــای بدهی به  عنوان پــل ارتباطی بازار پول و 
سرمایه و همچنین توسعه استفاده از گواهی اعتبار 
مولد )گام(، بــرات الکترونیک، پذیــرش مطالبات 
قراردادی )فاکتورینگ( و... به عنوان ابزار های تأمین 
مالی زنجیره تولید اجتناب ناپذیر به نظر می رسد.وی 
با اشاره به گســتره و تنوع خدمات این بانک ادامه 
داد: ایــن بانک همچنین بــا بهره مندی از خدمات 
شرکت های کارگزاری، صرافی و لیزینگ می کوشد 
تا نیازهای مختلف شــرکت های صنعتی و معدنی 
کشــور را پاسخگو باشد و در این میان ارائه خدمات 
به شرکت های دانش بنیان و صادرات محور کشور 
را در اولویت قرار داده و سیاست های اعتباری خود 
را در این راســتا تدوین نموده و در دست اجرا دارد. 
وی اعلام داشــت: برگزاری این نمایشگاه فرصتی را 
فراهم می آورد تا تولیدکنندگان در جریان بروزترین 
محصولات و خدمات شبکه بانکی کشور قرار گیرند و 
از طرفی بستری را فراهم می کند تا بانک ها تمرکز 
بیشــتری روی نیازها و درخواست های مطرح شده 
توسط مشــتریان خود به خصوص تولیدکنندگان و 

صادرکنندگان کشور داشته باشند.

گزارشاخبـــار

مدیرعامل شرکت عمران پرند گفت: خرید و فروش امتیاز 
نهضت ملی مسکن غیرقانونی بوده و در ادامه پروژه امکان 

سلب امتیاز نهضت ملی مسکن وجود دارد.
به گزارش مهر، ساخت سالانه یک میلیون واحد مسکونی 
از وعده هــای انتخاباتی ریاســت جمهوری ســید ابراهیم 
رییســی بود؛ البته وی در یکی از مصاحبه های رســانه ای 
خود اعلام کرد: »ایران به بیش از یک میلیون مســکن در 
هرسال نیازمند است.«؛ همچنین طرح نهضت ملی مسکن 
و قانون جهش تولید مســکن از دو سال پیش تاکنون در 

راستای تحقق این وعده رییس جمهور ایجاد شدند.
با آغاز به کار دولت ســیزدهم و در راســتای اجرای شعار 
مسکنی این دولت، وزارت راه و شهرسازی به عنوان متولی 
امر و بر اســاس قانون جهش تولید مســکن اقدام به آغاز 
طرحی تحت عنوان نهضت ملی مســکن کرد که طی آن 
تعداد 4 میلیون واحد مســکونی در طول 4 سال احداث و 

به متقاضیان تحویل داده خواهد شد.
براساس این گزارش، شــرکت عمران شهرهای جدید نیز 
از میــان واحدهای مســکونی مورد تعهــد دولت، پس از 
جابه جایی اختیارات حاصل از شرکت به سازمان ملی زمین 
و مسکن 400 هزار واحد را در دستور کار داشته و متعهد 
است طی مدت زمان ذکر شده فرآیند ساخت و تحویل آنها 
را به متقاضیان به سرانجام برساند که تاکنون نیز تا بخش 
عمده ای از تعهد شــرکت در تأمین زمین مورد نیاز، انجام 
شده است. طبق آمار ارائه شــده در سامانه ثبت نام نهضت 
ملی مسکن از ابتدای آغاز طرح تعداد یک میلیون و ۳4۵ 
هزار و ۵۷0 نفر در شــهرهای جدید ثبت نام کردند که از 
این تعداد ۳۱۱ هزار و ۳۶۵ نفر واجد شــرایط اعلام شده و 
هم اکنون از میان متقاضیان واجد شرایط تعداد ۱۵۱ هزار 

و ۷24 نفر در مرحله تأیید نهایی هستند.
یکی از این شــهرها که نســبت به وعده ساخت واحدهای 
نهضت ملی تعهد دارد، شهر جدید پرند است که از ابتدای 
دولت ســیزدهم تاکنون ۳۳ هزار و ۵00 واحد نهضت ملی 
مسکن در پرند آغاز شد که از این تعداد تاکنون ۱۱ هزار و 

200 واحد به متقاضیان تحویل شده است.

براســاس اطلاعات در حال حاضر، چهار هزار واحد مسکن 
بــرای افتتــاح آمادگی دارند، امــا به دلیل عــدم تأمین 
زیرساخت های آب، برق یا فاضلاب قابل واگذاری نیستند؛ 
بنا بود تا طبق مصوبه شــورای عالی مسکن هزینه اجرای 
تأسیســات زیرســاختی آب، برق و فاضلاب تا یک ســوم 
توسط وزارت نیرو، یک سوم توسط وزارت راه و شهرسازی 

و یک سوم از سوی استانداری ها تأمین شود.
وزارت راه از طریق منابع صندوق ملی مســکن این تأمین 
مالــی را انجــام داده و طبق قانون جهش تولید مســکن 
متقاضی باید تنها حق انشعاب را پرداخت کند و تاخیر در 
تحویل این واحدها به دلیل عدم تامین منابع مالی از سوی 
وزارت نفت و وزارت نیرو و طبق گفته مســوولان مربوطه 
اگر این موانع رفع شود شهر جدید پرند تا پایان سال جاری 
نیز امکان تحویل ۵ هزار واحد دیگر را خواهد داشت. آورده 
مالی متقاضیان شــهر جدید پرند برای واحدهای مسکونی 
حدود ۷00 میلیون تومان اســت که با دریافت تسهیلات 
۵۵0 میلیــون تومانی، هزینه تمام شــده واحدهای آماده 
بهره بــرداری در مجموع حدود یک میلیارد و 200 میلیون 
تومان برآورد می شــود.همچنین در شهر جدید پرند علاوه 

بر ســاخت واحدهای نهضت ملی، ۹۶ هزار واحد مســکن 
مهر نیز وجــود دارد که از این تعداد حدود ۹۵ هزار واحد 
افتتــاح و هزار و ۳۶۹ واحد باقیمانده که عمده آنها مربوط 
به مســکن های مهر تعاونی ها است، که این واحدها مشکل 
حقوقی یا اعضای تعاونی با هیات مدیره یا سازنده با هیات 
مدیره مسئله دارند که برای حل اختلاف با دستور قضایی 
متوقف شــده اســت.آرش صیادی مدیرعامل شهر جدید 
پرنــد در گفت وگو با خبرنگار مهــر در خصوص واحدهای 
مساله دار مسکن مهر، گفت: طبق پیگیری ها مشکل حدود 
۷00 واحد برطرف شــده و برای رفــع موانع باقی واحدها 
همچنان در تلاش هســتیم؛ البته مسکن مهر پرند از نظر 

سازه ای پروژه با کیفیت محسوب می شود.
مدیرعامل شــهر جدید پرند در ادامه تاکید کرد: البته در 
شــهر جدیدپرند 220 هزار نفر برای نهضت ملی مســکن 
ثبت نــام کردند که از این تعداد تنهــا ۸۸ هزار نفر واحد 
شرایط بودند. هم اکنون زمین ۳۳ هزار و ۳00 واحد تامین 
شــده و کمبود زمین عامل اصلی محدود شــدن این شهر 
جدید محسوب می شــود و ۵0 هزار واحد تقاضای مسکن 
در پرنــد وجود دارد که زمینی در دســتور کار نیســت؛ 

حداقل هزار و ۳00 هکتار دیگر زمین مورد نیاز این شــهر 
جدیــد اســت.وی در ادامه تاکید کرد: شــهرک اعتمادیه 
حــدود ۳20 هکتار و هم اکنون این شــهرک در حال طی 
کردن فرآیند تملک زمین و در این شــهرک ســاخت ۱0 
هزار واحد پیش بینی می شــود؛ همچنین در پرند موضوع 
محدودیــت آب نیز وجود دارد. در حــا حاضر بیش از 40 
هزار واحد در پرند در حال ساخت که ۶ هزار و ۸00 واحد 
از طریق مشــارکت و ۵ هزار واحد دیگر نیز توسط بخش 
خصوصی ســاخته می شود. این مسوول در خصوص قیمت 
واحدهای نهضت ملی گفت: وزارت راه و شهرسازی تلاش 
کرده که قیمت مســکن را در کل کشــور مدیریت شود و 
قیمت ها تقریباً یکسان باشــد، اکنون متوسط قیمت تمام 
شــده مســکن در پرند در پروژه های مختلف ۱0 میلیون 
تومان در هر متر مربع برآورده شده و اگر متقاضیان اقساط 
خود را پرداخت کنند، قطعاً در موقع اعلام شده واحدهای 
خود را تحویل می گیرند.وی در ادامه با تاکید بر غیرقانونی 
بودن خرید و فروش امتیاز نهضت ملی مسکن، خاطرنشان 
کرد: بــا توجه به اینکه امــکان دارد در ادامه پروژه به هر 
دلیلی امتیاز نهضت ملی مســکن سلب شود، از مردم می 
خواهیم به چنین معاملاتــی ورود نکرده و خود را گرفتار 
نکنند.مدیرعامل شرکت عمران پرند اظهار کرد: با توجه به 
افزایش جمعیت پرند که نزدیک به 400 هزار اســت، باید 
به سمت تامین خدمات روبنایی از جمله، مدرسه، مسحد، 
فضای ســبز، مراکز درمانی و… حرکت کنیم.صیادی ادامه 
ادامه داد: بیمارســتان یکی از نیازهای اساسی مردم شهر 
پرند اســت که با تامین ۵0 درصــدی هزینه های احداث 
این بیمارستان از سوی شــرکت عمران شهر جدید پرند، 
کلنگ زنــی این پــروژه تا تیرماه آغاز خواهد شــد و که ۸ 
هکتار برای این بیمارستان 220 تختخوابی پرند اختصاص 
شده اســت.وی افزود: سال گذشته در شهر جدید پرند به 
صورت فشــرده ۱۳ هزار واحد مسکونی خالی شناسایی و 
هم اکنون ۱0 هزار واحد به سازمان امور مالیاتی برای اخذ 
مالیات معرفی شده است؛ البته احتمال وجود ۳ هزار واحد 

دیگر خالی از سکنه در این شهر جدید وجود دارد.

با خرید امتیاز نهضت ملی گرفتار نشوید

کمیسیون مشترک همکاری های اقتصادی ایران و امارات 
متحده عربی بعد از ۱0 ســال، ۱۱ و ۱2 اردیبهشت ماه 

برگزار می شود.
 اجلاس کمیســیون مشــترک همکاری های اقتصادی 
جمهوری اسلامی ایران و امارات متحده عربی به ریاست 
مهــرداد بذرپــاش، وزیر راه و شهرســازی، و بن الطوق 
الماری، وزیر اقتصاد امارات، به عنوان روســای ایرانی و 
اماراتی این کمیســیون در تاریخ سه شنبه و چهارشنبه 
)۱۱ و ۱2 اردیبهشــت مــاه ۱40۳( در ابوظبی؛ برگزار 

می شود.
این نشست پس از گذشــت ۱0 سال، به منظور توسعه 
همکاری های دو کشــور در کلیــه زمینه های اقتصادی، 
تجاری، سرمایه گذاری و حمل و نقلی )هوایی، دریایی، 
جاده ای و ترکیبی( برگزار می شود. توسعه مناسبات دو 
کشــور در حوزه کریدور های ترانزیتی بین المللی بویژه 
کریدور شــمال- جنــوب به منظــور ترانزیت کالا های 
اماراتی به ســمت کشور های آســیای مرکزی و قفقاز و 
روســیه و نیز اروپا از قلمرو جمهوری اسلامی ایران در 

دستور کار این نشست است.

در حاشــیه این اجلاس همایش تجار، فعالان اقتصادی 
و کارآفرینان بخش های خصوصی دو کشــور نیز برگزار 
خواهد شــد. در این نشست تجار و کار آفرینان ایرانی و 
اماراتی با همتایان خود بصورت رو در رو مذاکره خواهند 
نمود. همچنین تعــدادی از متخصصان حوزه تجاری و 
ســرمایه گذاری در خصوص توســعه فضای کسب وکار 
دو کشــور و قوانین و مقررات حاکم بر ســرمایه گذاری 
و تجــارت و فرایند های مربوطه مبادرت به ســخنرانی 
خواهنــد نمود. پیش بینی می شــود در این اجلاس دو 
ســند همکاری توسط رؤسای کمیســیون مشترک دو 
کشور به امضا برسد.مدیرکل دفتر غرب آسیای سازمان 
توســعه تجارت ایران گفت: امارات متحده عربی یکی از 
شرکای اصلی کشــورمان در تجارت است. تجارت ایران 
و امارات در ســال گذشته حدود 2۷ میلیارد دلار بوده، 
که ســهم صادراتمان به این کشــور حدود ۶.۵ میلیارد 
دلار بود و سهم واردات کالا از این کشور هم به بیش از 
بیست میلیارد دلار رسید. این کشور به دلیل اینکه هاب 
لجستیکی منطقه و واسط تجاری کشور هاست، برای ما 

با اهمیت است.

 برگزاری کمیسیون مشترک اقتصادی ایران و امارات
پس از ۱0 سال

رییس اتاق بازرگانی ایــران گفت: حجم تجارت ایران و 
کوبا در ســال های اخیر به طور پیوسته افزایش داشته و 
در ســال 2022 تجارت دو کشور بیش از 24۳ میلیون 
دلار بــوده در حالی که این رقم در ســال 2020، 2۱0 

میلیون دلار بوده است
صمد حســن زاده رییس اتاق بازرگانی ایران در همایش 
تجاری ایــران و کوبا در محل اتاق ایــران گفت: روابط 
ایران و کوبا همواره دوســتانه و با احترام متقابل بوده و 
دو کشور از شرکای سیاسی یکدیگر می شوند و  سابقه 
دوســتی دو ملت در سطح عالی بوده است. با این حال، 
این حسن روابط سیاســی در روابط اقتصادی دو کشور 
بازتاب ملموســی و مطلوبی نداشته است.وی افزود: دو 
کشــور راه درازی را در توســعه روابط تجــاری داند و 
مقامات دو کشور باید بر تعهد خود بر همکاری اقتصادی 

تاکید داشته باشند.
حســن زاده ادامــه داد: حجم تجارت ایــران و کوبا در 
ســال های اخیر به طور پیوســته افزایش داشــته و در 
سال 2022 تجارت دو کشور بیش از 24۳ میلیون دلار 
بوده اســت. در حالی که این رقم در سال 2020، 2۱0 

میلیون دلار بود.رییس اتاق ایران خاطرنشان کرد: ایران 
محصولات نفتی و پتروشیمی و مواد غذایی و ساختمانی 
بــه کوبــا صــادر و دارو، تجهیزات پزشــکی و خدمات 

مهندسی از این کشور وارد می کند.
وی یادآور شــد: در تجارت دو کشــور زیرســاخت ها به 
اندازه کافی توســعه نیافته است و همچنین تحریم های 
آمریکا علیه هر دو کشــور بزرگ ترین مانع تجارت بین 
دو کشور بوده اســت. با این حال، ایران و کوبا می توانند 
از تجــارب هم در مقابله با تحریم ها اســتفاده کنند.وی 
یادآور شد: کشاورزی، گردشگری و انرژی می تواند زمینه 
همکاری مشترک دو کشور باشد. همچنین ایران به دلیل 
برخورداری از کریدور شرق به غرب می تواند زمینه ارتباط 
کوبــا را با اوراســیا فراهم آورد.رییس اتــاق ایران گفت: 
واکسن پاســتوکووک در زمان شیوع ویروس با همکاری 
کوبا در ایران تولید شد. وی در ادامه از کوبا به عنوان یکی 
از مهم ترین صادرکنندگان نیکل یاد کرد و گفت: معادن 
نیــکل و کبالت در ایران وجود دارد که ســرمایه گذاری 
بر آنها نشــده و ایران می تواند از دانش و فناوری کوبا در 

زمینه بهره برداری از ذخایر نیکل استفاده کند.

 افزایش حجم تجارت ایران و کوبا
به بیش از 24۳ میلیون دلار 

وزیر نفت خبر داد:

افزایش ۴۰۰هزار بشکه ای تولید نفت در سال جاری
وزیر نفت از برنامه ریزی برای تبدیل متانول به بنزین خبر داد و گفت: با تکمیل پروژه ها در ســال جاری 
روزانه 400 هزار بشــکه به تولید نفت، همچنین ۳۵ میلیــون مترمکعب به تولید گاز و بیش از ۵0 هزار 

بشکه ظرفیت پالایشی در روز اضافه خواهد شد.
 جواد اوجی در حاشیه آیین امضای تفاهم نامه های مطالعه طرح های توسعه ۱۶ میدان گازی با هلدینگ ها، 
شــرکت های پتروشــیمی و اکتشــاف و تولید ایرانی در جمع خبرنگاران، اظهار کرد: استفاده از ظرفیت 
هلدینگ های پتروشــیمی در توسعه مخازن گازی نخستین بار دولت سیزدهم صورت پذیرفت. وی افزود: 
در این پروژه ها بالغ بر ۷ میلیارد دلار سرمایه گذاری صورت خواهد گرفت که با کمک شرکت های اکتشاف 
و تولید، بیش از ۱۳0 میلیون متر مکعب گاز به بهره برداری خواهد رســید این موضوع به تامین خوراک 
پتروشیمی ها و توسعه میادین کشور کمک می کند. وزیر نفت گفت: در بحث تولید بنزین در پتروشیمی 
مخصوصاً پتروشــیمی هایی که متانول تولید می کنند، تفاهم نامه هایی را امضا کردند که بخشــی از تولید 
بنزین کشور به این سمت سوق پیدا می کند تجربه این موضوع در کشورهای دیگر نیز به چشم می خورد 
به طوری که چین، بخشــی از تولید بنزین خود را به تولید از متانول اختصاص داده اســت.اوجی با اعلام 
اینکــه بیان کرد: افت جهانی قیمت متانول و ناترازی بنزیــن، دو عامل مهم و تاثیر گذار در این تصمیم 
اســت؛ همچنین برنامه داریم با تکمیل ۷۹ پروژه های نیمه تمام بــه ارزش ۱۶ میلیارد دلار و اجرای ۵0 
پروژه جدید به ارزش 2۵ میلیارد دلار، روزانه 400 هزار بشکه به تولید نفت، همچنین روزانه ۳۵ میلیون 

مترمکعب به تولید گاز و بیش از روزانه ۵0 هزار بشکه ظرفیت پالایشی اضافه کنیم.

اجلاس  کمیته  حکمرانی اسمیک برگزار شد
در ادامه نشســت روز اول هیات مدیره اســمیک، دکتر اسلام پناه، رییس ســازمان ملی استاندارد ایران در نشست کمیته حکمرانی 

موسسه اسمیک شرکت کرد.
گفتنی اســت، براســاس مصوبات بیست و ششمین جلســه هیات مدیره، مقرر شد، کمیته موقت مســئول بررسی مقررات داخلی، 
سیاســت ها، رویه ها و فرآیندها، منحل شــده و به جای آن کمیته دائمی حاکمیتی )BOD/GOV( تشکیل شود. این کمیته که ۱0 
کشور از جمله جمهوری اسلامی ایران در آن عضویت دارند، مسئول بررسی و اعلام نیاز در خصوص به روزرسانی ساختار حاکمیتی 
اسمیک، مقررات داخلی، سیاست ها، رویه ها و فرآیندها به طور منظم می باشد.  در نشست امروز با توجه به برگزاری انتخابات برای 
ســال 2024 و 202۵ در مورد نحوه برنامه ریزی واطلاع رســانی به هیات مدیره و فعالسازی BOD/CRM بحث و گفت وگو شد و 
مقرر گردید جلسات BOD/CRM در سپتامبر 2024 برگزار و نتایج در اجلاس آتی بررسی و تصویب شود. نماینده ایران به عنوان 

عضو کمیته در این نشست مشارکت فعال داشته و در تمامی مباحث شرکت نمود.
بیست هفتمین نشست هیات مدیره اسمیک و نشست های وابسته از ۱0 اردیبهشت به مدت دو روز در استانبول در حال برگزاری 
است از جمهوری اسلامی ایران  دکترمهدی اسلام پناه رئیس سازمان ملی استاندارد ایران در این نشست حضور دارند. رئیس سازمان 
ملی استاندارد ایران برای شرکت در اجلاس کمیته راهبردی اسمیک به ترکیه سفر کرد. پنجمین اجلاس کمیته راهبردی اسمیک 
)BOD/SC(  با حضور اعضای کمیته شامل ۶ عضو از هیات مدیره منجمله جمله جمهوری اسلامی ایران، روز دوشنبه ۱0 اردیبهشت 
برگزار شد. رئیس سازمان ملی استاندارد ایران که برای شرکت در نشست هیات مدیره موسسه استاندارد و اندازه شناسی کشورهای 
اســلامی )اسمیک( عازم استانبول شده اســت، امروز در نشست کمیته راهبردی )حکمرانی(آن موسسه شرکت کرد.از وظایف اصلی 
این کمیته، تهیه برنامه راهبردی اســمیک برای دوره 20۳0-202۱، که چارچوب کلی برای دســتیابی به چشم انداز این موسسه را 

ارائه می دهد و پیگیری اجرای مفاد آن می باشد.

معــاون وزیر نفت گفت: از شــرکت های پتروشــیمی و هلدینگ هــا تقاضا دارم 
که بر اســاس قانون نسبت به جمع آوری حســاب وکتاب های خود اقدام کنند و 
 پولی که باید بابت خوراک پرداخت شــود را در وقت مقرر و در زمان مناســب 

پرداخت کنند.
مرتضی شــاهمیرزایی، مدیرعامل شــرکت ملی صنایع پتروشــیمی در مراسم 
امضای تفاهم نامه های مطالعات طرح های توسعه ۱۶ میدان گازی با هلدینگ ها، 
شــرکت های پتروشیمی و شرکت های اکتشاف و تولید ایرانی اظهار داشت: یکی 
از مشــکلات اساسی ما در ســال جاری برای جهش تولید تأمین خوراک پایدار 
صنعت پتروشیمی است و همه ما موظفیم در راستای تحقق شعار سال که مورد 
تأکید مقام معظم رهبری بوده، حرکت کنیم؛ در این راســتا از شرکت های ملی 
نفت، ملی گاز و ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی می خواهم که همه با هم 

برای تأمین حداکثری خوراک صنعت پتروشیمی کمک  کنیم.
وی افزود: همچنین از شــرکت های پتروشــیمی و هلدینگ ها تقاضا دارم که بر 
اســاس قانون نسبت به جمع آوری حساب وکتاب های خود اقدام کنند و پولی که 

باید بابت خوراک پرداخت شود را در وقت مقرر و در زمان مناسب پرداخت کنند 
تا مثل روزهای گذشته که در فصل بهار با مشکل محدودسازی خوراک گاز برخی 
واحدهای پتروشیمی مواجه شدیم، دیگر شاهد این رخدادها نباشیم.معاون وزیر 
نفت با بیان اینکه "در گذشته در بخش سرمایه گذاری در بالادستی و جمع آوری 
گازهــای همراه کمک کاری هایی شــده بود"، گفت: بابــت جبران کم کاری های 
گذشــته، اقدامات مناسبی آغاز شــده و درحال حاضر 4 طرح برای جمع آوری 
 ،NGL۳۱00 ،NGL۳200 گازهای غرب و شــرق کارون وجود دارد که شــامل

طرح بیدبلند خلیج فارس و طرح بهینة سازی تأسیسات مارون است.
وی ادامه داد: حداکثر در ۳ ســال آینده یک میلیارد و 400 میلیون فوت مکعب 

مجموعه گازهای غرب و شــرق کارون جمع آوری می شود که این میزان، معادل 
40 میلیون مترمکعب گازی اســت که متان آن به شبکه سراسری تزریق خواهد 

شد و ++C آن نیز به عنوان خوراک پتروشیمی ها تخصیص خواهد یافت.
شــاهمیرزایی آغاز سرمایه گذاری پتروشیمی ها و هلدینگ ها در بخش بالادستی 
گاز را اقدام مهم و مبارکی دانست و گفت: از هلدینگ ها و شرکت های پتروشیمی 
می خواهم که در این راه به اندازه توان خود متعهد شوند، و آنچه متعهد می شوند 
را در زمان مناسب سرمایه گذاری کنند تا پروژه های مربوطه با وقفه مواجه نشود.
وی افزود: در بخش بالادســتی نیاز به راهبردهــای جدیدی داریم که این اقدام 
یعنی ســرمایه گذاری پتروشیمی ها در بخش بالادســتی گاز در راستای همین 

راهبردهای جدید است.
مدیرعامل شــرکت ملی صنایع پتروشیمی خاطرنشــان کرد: البته پتروشیمی ها 
باید توجه داشــته باشند که مهمترین راهبرد صنعت پتروشیمی تکمیل زنجیره 
ارزش اســت و در کنار ســرمایه گذاری در بخش بالادستی، باید پروژه های مهم 

زنجیره ارزش با جدیت پیگیری شود.

 پتروشیمی ها پول خوراک را 
به موقع پرداخت کنند


